
 

Algemene Beschouwingen GL 2017-2020 
De inhoud van de perspectievennota verschilt niet veel met de nota van vorig jaar. Het college gaat 

verder op de ingeslagen weg. Daarom heeft GroenLinks zich wederom geconcentreerd op een 

aantal thema’s die wat ons betreft speerpunten moeten zijn voor een trippel G-rating als 

gemeente (Groen, Gezond en Gezellig). En dan denken we wederom aan dezelfde punten als vorig 

jaar; 

Duurzaamheid 
Over duurzaamheid kunnen we als GroenLinks kort zijn, we verwachten veel van de toezegging van 

het college, dat de gemeenteraad eind dit jaar een klimaatbeleid voor onze gemeente kan 

verwachten. De noodzaak is er, we hebben de bouwstenen, nu moet er alleen nog een mooi robuust 

gebouw van gemaakt worden. 

Al had het natuurlijk mooi geweest als er al een verwijzing naar was gemaakt in deze nota. Want ook 

dit jaar gaat de paragraaf vooral in op de constatering dat windmolens in de Noordzee moeten 

liggen… We hopen dan ook echt dat we in de perspectievennota 2018-2021 een andere invulling 

hebben van dit hoofdstuk. 

Goed, misschien toch één voorstel, waarom stoppen we niet eerder met het gebruik van chemische 

middelen op buitensport accommodaties? We gaan de verharding nu al aanpakken, dan moet het 

toch niet veel moeite zijn om door te pakken? Wie weet heeft het extra oppervlak wel een positieve 

invloed op de eenheidsprijzen. 

Financieel perspectief en leefbaarheid 
Het financiële perspectief van de gemeente vertoont wat GroenLinks betreft een positieve 

verbetering. Echter bij de invulling van de paragraaf rondom toerisme en vestigingsklimaat vinden we 

de inzet van de gemeente nog steeds erg mager. We begrijpen heel goed dat je de burger wilt laten 

participeren, daar zullen zeker goede ideeën van komen. Maar…  

Gaan we een gewenste visie krijgen door maximaal 4x per jaar een bijeenkomst te beleggen met 

burgers op deze manier? GroenLinks mist een goed proces, wat leidt tot (eind)producten en een 

duidelijk beleid. Niet alleen voor gemeenteraad, maar ook richting de betrokken burgers. Wat 

kunnen we allemaal verwachten? Nu lijkt het vooral een brainstormsessie… 

En waar een aantal fracties, vanuit toeristisch oogpunt, een grote meerwaarde verwachten uit een 

gokhal, daar kunnen we vanuit GroenLinks vrij duidelijk in zijn. Die meerwaarde zien we niet en wat 

ons betreft hoeven we daar ook geen meetbare gegevens als afstanden tot kinderen voor te 

onderzoeken. Ons gevoel zegt genoeg, gewoon niet doen.  

Solidariteit 
Nee, dan kunnen we het beter over de vestigingsvoorwaarden hebben voor een vervolg van een 

opvanglocatie voor vluchtelingen. En zoals we al eerder hebben laten weten, in onze ogen kan een 

gastvrij Terneuzen wel meer opvangplekken bieden. We vragen het college dan ook om te komen 

met verschillende scenario's voor de locaties, naast Marina Beach, die in beeld zijn voor woningbouw 

en noodopvang: welke locaties zijn mogelijkerwijs ook geschikt voor extra opvangplekken? 



 

Daarbij is het belangrijk dat we verbindingen blijven leggen tussen vluchtelingen en onze burgers. 

Dat we de nieuwe inwoners, of dat nu tijdelijk of voor langere tijd zal zijn, in ons midden opnemen. 

Want als je deze verbindingen legt word de hele samenleving daar gezonder en sterker van. 

Vanuit sociaal oogpunt zien we ook ruimte voor de gemeente om zich te profileren via de Global 

goals, zowel lokaal als internationaal. Zowel met bewustwording als ondersteunend. Als gemeente 

kenden we hiervoor natuurlijk al de millenniumdoelen, maar in onze ogen resulteerde dat in een vrij 

arbeidsintensief en log systeem om iets te kunnen realiseren of om “ergens snel op in te springen”. 

Dat moet wat ons betreft beter en sneller kunnen. Vandaar ook ons initiatiefvoorstel om hiervoor 

weer een vast budget te gaan hanteren met een vaste portefeuillehouder vanuit het college. 

Kunst en cultuur 
Op de visie op de kunst en cultuur van dit college, kunnen we niet anders dan kritisch zijn. Als 

belangrijk onderdeel van een goed vestigingsklimaat en toeristische trekker, laten we niet veel zien 

als gemeente Terneuzen. Net als vorig jaar, is GroenLinks van mening dat de gemeente aan de slag 

moet om een uitdagend klimaat te creëren. Want zoals we al in ons verkiezingsprogramma 

aangaven, GroenLinks wil kunstaanbod niet laten verschralen, creativiteit moet juist alle ruimte 

krijgen. 

Onze gemeente verkoopt zich nog te weinig op dat gebied. Een weggestopte cultuurtempel als 

Podium in Terneuzen helpt daarbij niet. Zorg hier voor een goede verbintenis met o.a. de 

Nieuwstraat. Maar ook andere hotspots, bv. de verschillende leuke “postzegel” natuurgebieden. 

Maak hier nu eens goed gebruik van als gemeente. Ook kunnen in de overige kernen initiatieven 

worden genomen. Daarbij niet alles overal, maar met gerichte keuzen. 

We hebben ook een tip voor het museumbeleid, we constateren dat niet alle gemeentelijk 

gesubsidieerde musea optimaal gebruik maken van het weekend. Daar valt wat ons betreft nog veel 

winst mee te behalen. Op onder andere het aantal bezoekers en de bedrijvigheid rondom deze 

hotspot.  

Werk, zorg en veiligheid 
Dat brengt ons bij de laatste aandachtspunten voor de Perspectievennota, namelijk de algemene 

zorg voor de burger in Terneuzen op het gebied van: 

Veiligheid 

Tijdens de commissies hebben we er ook al aandacht voor gevraagd maar de RUD moeten we kritisch 

volgen. Financieel kan het de komende jaren dan misschien wel goedkoper worden voor onze 

gemeente. Maar de hoofdtaak van deze gemeenschappelijke regeling is toch echt wel het toezien op 

de naleving van milieuregelgeving en veiligheid in de regio. En wat ons betreft zijn de cijfers daar nog 

steeds onvoldoende. 

Belastingheffing 

Ook het samenwerkingsverband SaBeWa heeft onze aandacht, loopt de dienstverlening zoals we 

zouden willen. Kunnen er niet een aantal zaken vereenvoudigd worden op het gebied van 

kwijtschelding? Moeten mensen daar niet te veel dezelfde soort informatie blijven aanleveren? Is de 

klantvriendelijkheid wel voldoende? 

Samenwerking 

Zoek de ambtelijke aansluiting bij onze buurgemeenten. Al is het maar op het gebied van efficiëntie 

en afstemming. Het college geeft aan dat dit alleen bij een meerwaarde aan de orde zou zijn. 



 

GroenLinks denkt de meerwaarde daar zeker te vinden. Bijvoorbeeld op het gebied van de drie 

uitkeringsadministraties in Zeeuws-Vlaanderen, dat kan toch een goed begin zijn om daar de 

samenwerking aan te halen? Daarnaast, op welke manier wordt er door het college ingespeeld op de 

voorstellen van de commissie Balkenende? 

Woningbouw 

Blijf zorgen voor betaalbare goedkopere huurwoningen, blijf de woningcorporaties aansporen om te 

gaan voor “nul op de meter” aanpak. Maar spreek ook de grote spelers op de markt aan op hun 

verantwoordelijkheid. Aan financiële haalbaarheid van een project hebben omwonenden niks als de 

buurt verkrot. Terneuzen kan een duurzame gemeente worden; GroenLinks wil dan ook een 

duurzame lokale economie stimuleren, mogelijkheden voor het plaatsen van zonnepanelen en het 

oprichten van lokale energiecoöperaties. 

Dat vereist samenwerking en financiële afspraken tussen particuliere ontwikkelaars, 

vastgoedeigenaren en de gemeente. GroenLinks vindt dat de gemeente hier veel meer dan nu het 

geval is de regie moet nemen. Transformatie voorkomt ruimtelijke en sociale verloedering door 

leegstand. 

Participatie 

GroenLinks hecht er veel waarde aan dat we als gemeente ruimschoots invulling aan de 

participatiewet geven, we zijn dan ook zeer benieuwd naar de wijze van invulling die het college aan 

de garantiebanen gaat geven, naast de doorrekening van de verschillende scenario’s voor Dethon.  

Decentralisaties 

Met de grote veranderingen op dit gebied, vallen natuurlijk de bedragen op die overgebleven zijn. 

GroenLinks is blij dat deze in ieder geval gereserveerd worden voor eventuele komende tegenvallers. 

Want die getallen zijn natuurlijk ook landelijk opgevallen.  

Het is nu nog te onduidelijk voor ons waar al die “meevallers” door ontstaan zijn. Hebben de 

zorgverleners bijvoorbeeld veel te scherp ingeschreven? Zijn de keukentafelgesprekken allemaal 

goed verlopen? Heeft iedere betrokkene een gesprek gehad? Is duidelijk bij de mensen waarom 

mensen niet in aanmerking komen? En is dat allemaal correct gegaan?  

Nog veel vragen die over blijven. Daarom is het dan ook goed om dit geld te oormerken zodat het 

dan ingezet wordt op de daarvoor bedoelde posten. En dat deze vragen de komende periode nog 

goed opgepakt worden en eventuele hiaten alsnog opgelost worden. 

Maar zoals het college schreef aan de gemeenteraad in zijn conclusie; 

Er zijn dus meerdere redenen die het overschot in 2015 verklaren. Ook in de eerste jaren na de 

invoering van de WMO in 2017 hadden we om soortgelijke redenen forse overschotten. En net als 

toen zullen we de overschotten beschikbaar houden binnen het sociaal domein. 

GroenLinks onderschrijft dat en zal het college daaraan houden. 

Minima 

GroenLinks kan zich goed vinden in het college standpunt over het instant houden van de sociale 

infrastructuur en dat hierbij gericht armoedebeleid voor op staat. Want ondanks de inzet van de 

gemeente en een schijnbaar aantrekkende economie, zal hier de komende periode veel gebruik van 

gemaakt worden. Het is duidelijk dat er steeds meer mensen onder de armoedegrens vallen en dat 

deze groep nog groeit. 



 

Infrastructuur 

Tijdens de vergaderingen is het al vaker aangegeven door GroenLinks om naast het bestaande 

beheersysteem voor onderhoud aan wegen, ook beleid voor verkeersveiligheid te maken. Want nu is 

er onduidelijkheid over wanneer de burger aanpassingen kan verwachten of juist niet. Of welke 

stappen de burger moet doorlopen? Probeer dan ook een goede koppeling te leggen tussen deze 

wens van de burger en het onderhoudsbeheersysteem. 

Ten slotte 

Bij veel onderdelen van deze perspectievennota heeft de gemeente een terugtrekkende beweging 

gemaakt en is de invulling wat GroenLinks betreft summier. Een afwachtende houding, waarbij veel 

verwacht wordt van de burger. Vanuit participatiegedachte is het natuurlijk goed om alle 

betrokkenen een visie te vragen. Maar die werkwijze ontslaat je niet als gemeente om zelf ook 

daadkrachtig aan de slag te gaan.  

En voor deze werkwijze heeft GroenLinks nu nog te weinig concrete stappen gevonden in de 

perspectievennota. Maar, we gaan ervan uit dat dit de komende periode wel opgepakt wordt door 

het college. Zodat we de triple G-rating met gemak halen voor onze gemeente:  

Groen, Gezond en Gezellig 


